

中国城乡建设统计年鉴

China Urban-Rural Construction Statistical Yearbook

住房和城乡建设部计划财务与外事司 编

Department of Planning, Financing and Foreign
Affairs Ministry of Housing and Urban-Rural
Development, P.R. China

2008年



中国计划出版社

CHINA PLANNING PRESS



中国城乡建设统计年鉴

China Urban – Rural Construction Statistical Yearbook

2008 年

住房和城乡建设部计划财务与外事司 编

Department of Planning, Financing and Foreign Affairs,
Ministry of Housing and Urban – Rural Development, P. R. China

中国计划出版社
CHINA PLANNING PRESS

图书在版编目 (C I P) 数据

中国城乡建设统计年鉴. 2008 年: 汉英对照/住房和城乡建设部计划财务与外事司编. —北京: 中国计划出版社, 2009. 9

ISBN 978-7-80242-353-4

I. 中… II. 住… III. 城乡建设—统计资料—中国—2008—年鉴—汉、英 IV. F299.2—54

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2009) 第 138016 号

中国城乡建设统计年鉴 (2008 年)

住房和城乡建设部计划财务与外事司 编

☆

中国计划出版社出版

(地址: 北京市西城区木樨地北里甲 11 号国宏大厦 C 座 4 层)

(邮政编码: 100038 电话: 63906433 63906381)

新华书店北京发行所发行

三河富华印刷包装有限公司印刷

880×1230 毫米 1/16 14.75 印张 462 千字

2009 年 9 月第 1 版 2009 年 9 月第 1 次印刷

印数 1—1500 册

☆

ISBN 978-7-80242-353-4

定价: 62.00 元

编者语

一、为贯彻落实科学发展观及城乡统筹精神，全面反映我国城乡市政公用设施建设与发展状况，为方便国内外各界了解中国城乡建设全貌，我们编辑了《中国城乡建设统计年鉴》和《中国城市建设统计年鉴》中英文对照本，每年公开出版一次，供社会广大读者作为资料性书籍使用。

二、本资料是《中国城乡建设统计年鉴 2008 年》，是根据各省、自治区和直辖市建设行政主管部门上报的 2008 年及历年城乡建设统计数据编辑。全书共分城市、县城和村镇三个部分。

三、本年鉴数据不包括香港特别行政区、澳门特别行政区以及台湾省。

四、为促进中国建设行业统计信息工作的发展进步，欢迎广大读者提出改进意见。

Editor's Note

Under the guideline of the Scientific Outlook on Development and in line with the efforts to promote the coordinated urban and rural development, *China Urban-Rural Construction Statistical Yearbook* and *China Urban Construction Statistical Yearbook* are published annually in both Chinese and English languages to provide comprehensive information on urban and rural service facilities development in China. Being the source of facts, the yearbooks help to facilitate the understanding of people from all walks of life at home and abroad on China's urban and rural development.

2008 China Urban-Rural Construction Statistical Yearbook is compiled based on statistical data on urban construction in year 2008 and past years that were reported by construction authorities of provinces, autonomous regions and municipalities directly under the central government. This yearbook is composed of statistics for three parts, namely statistics for cities, county seats, and villages and small towns.

This Yearbook does not include data of Hong Kong Special Administrative Region, Macao Special Administrative Region and Taiwan Province.

Any comments to improve the quality of the yearbook are welcomed to promote the advancement in statistics in China's construction industry.

2008 年中国城乡建设统计年鉴编辑工作人员

顾问：郑立均

编辑工作人员：

住房和城乡建设部计划财务与外事司	赵惠珍 郭巧洪 倪 稷 程 飞
北京市统计局	刘红红
北京市农村工作委员会	苑海燕
天津市城乡建设和交通委员会	王世敏
天津市农村工作委员会	陈焕伟
河北省住房和城乡建设厅	张 韧 赵胜格
山西省住房和城乡建设厅	陈辅强 陈艳萍
内蒙古住房和城乡建设厅	边晓红 司 慧
辽宁省住房和城乡建设厅	郭惠杰 李纯荣
吉林省住房和城乡建设厅	张艳春 刘海臣
黑龙江省住房和城乡建设厅	刘继忠 朴秉用
上海市城乡建设和交通委员会	路文龙 高宏宇
江苏省住房和城乡建设厅	韩建忠 瞿秀丽
浙江省住房和城乡建设厅	何爱娟 沙 洋
安徽省住房和城乡建设厅	戴伟力 沈昆卉 叶宋铃
福建省住房和城乡建设厅	刘 斌 虞文军
江西省住房和城乡建设厅	潘泽洪 欧阳洪琴 刘雁翎
山东省住房和城乡建设厅	汤 群 王 强
河南省住房和城乡建设厅	吴学英 刘延中
湖北省住房和城乡建设厅	熊美玲 蒋红翠
湖南省住房和城乡建设厅	陈 宏 李 亚 林 琳
广东省住房和城乡建设厅	冯育文

广西住房和城乡建设厅	陆翔 胡沛琪
海南省住房和城乡建设厅	赵文川
重庆市城乡建设委员会	郑世谊 袁晓玲
四川省住房和城乡建设厅	杨科 刘明阳
贵州省住房和城乡建设厅	孙莉萍 董小星 龙明玉
云南省住房和城乡建设厅	张建军 路佳
西藏住房和城乡建设厅	张高荣
陕西省住房和城乡建设厅	刘文娟
甘肃省住房和城乡建设厅	邵斌 柳舒甫 景莉
青海省住房和城乡建设厅	康海霞 黄根林
宁夏住房和城乡建设厅	魏爱群
新疆住房和城乡建设厅	张宏涛 巴尔古丽
新疆生产建设兵团建设局	孙斌

英文编辑：林晓南

2008 China Urban-Rural Construction Statistical Yearbook

Editorial Staff

Advisor: Zheng Lijun

Editorial Staff:

Zhao Huizhen Guo Qiaohong Ni Ke Cheng Fei, Department of Planning, Financing and Foreign Affairs,
Ministry of Housing and Urban-Rural Development

Liu Honghong, Beijing Bureau of Statistics

Yuan Haiyan, Beijing Municipal Rural Affair Committee

Wang Shimin, Tianjin Urban-Rural Development & Transportation Commission

Chen Huanwei, Tianjin Municipal Rural Affair Committee

Zhang Ren & Zhao Shengge, Hebei Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Chen Fuqiang & Chen Yanping, Shanxi Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Bian Xiaohong & Si Hui, Department of Housing and Urban-Rural Development of Inner Mongolia Autonomous Region

Guo Huijie & Li Chunrong, Liaoning Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Zhang Yanchun & Liu Haichen, Jilin Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Liu Jizhong & Piao Bingyong, Heilongjiang Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Lu Wenlong & Gao Hongyu, Shanghai Urban-Rural Development & Transportation Commission

Han Jianzhong & Qu Xiuli, Jiangsu Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

He Aijuan & Shan Yang, Zhejiang Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Dai Weili, Shen Kunhui & Ye Songling, Anhui Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Liu Bin & Yu Wenjun, Fujian Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Pan Zehong, Ouyang Hongqin & Liu Yanling, Jiangxi Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Tang Qun & Wang Qiang, Shandong Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Wu Xueying & Liu Yanzhong, Henan Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Xiong Meiling & Jiang Hongcui, Hubei Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Chen Hong, Li Ya & LinLin, Hunan Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Feng Yuwen, Guangdong Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Lu Xiang & Hu Peiqi, Department of Housing and Urban-Rural Development of Guangxi Autonomous Re-

gion

Zhao Wenchuan, Hainan Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Zheng Shiyi & Yuan Xiaoling, Chongqing Municipal Housing and Urban-Rural Development Commission

Yang Ke & Liu Mingyang, Sichuan Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Sun Liping, Dong Xiaoxing & Long Mingyu, Guizhou Provincial Department of Housing and Urban-Rural

Development

Zhang Jianjun & Lujia, Yunnan Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Zhang Gaorong, Department of Housing and Urban-Rural Development of Tibet Autonomous Region

Liu Wenjuan, Shaanxi Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Shao Bin, Liu Shufu & JingLi, Gansu Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Kang Haixia & Huang Genlin, Qinghai Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development

Wei Aiqun, Department of Housing and Urban-Rural Development of Ningxia Autonomous Region

Zhang Hongtao & Baer Guli, Department of Housing and Urban-Rural Development of Xinjiang Autonomous

Region

Sun Bin, Construction Bureau of Xinjiang Production and Construction Corps

English Editor: Lin Xiaonan

年鉴总说明

一、2008 年底全国 31 个省、自治区、直辖市（不含台湾省），共有设市城市 655 个，县（含自治县、旗、自治旗、林区、特区）1635 个，建制镇 19234 个，乡 15067 个，村委会 60.2 万个。

二、本年鉴分城市部分、县城部分和村镇部分三个部分。其中城市部分按 655 个城市汇总；县城部分按 1616 个县、10 个特殊区域以及 130 个新疆生产建设兵团师团部驻地汇总；村镇部分按 16960 个建制镇，14115 个乡，696 个农场，266.7 万个自然村（其中村民委员会所在地 56.88 万个）汇总。

三、本年鉴的统计范围

设市的城市的城区：市本级（1）街道办事处所辖地域；（2）城市公共设施、居住设施和市政公用设施等连接到的其他镇（乡）地域；（3）常住人口在 3000 人以上独立的工矿区、开发区、科研单位、大专院校等特殊区域。

县城：（1）县政府驻地的镇、乡或街道办事处地域（城关镇）；（2）县城公共设施、居住设施和市政公用设施等连接到的其他镇（乡）地域；（3）常住人口在 3000 人以上独立的工矿区、开发区、科研单位、大专院校等特殊区域。

村镇：政府驻地的公共设施和居住设施没有和城区（县城）连接的建制镇、乡和农场。

四、北京市的延庆县、密云县县城和镇区部分，上海市的崇明县县城部分的数字含在城市报表中，同时村镇部分也单独列出，因此两部分有重复，不能简单加总计算。河北省邯郸县、邢台县、宣化县、沧县，山西省泽州县，辽宁省抚顺县、盘山县、铁岭县、朝阳县，江西省九江县，河南省许昌县、安阳县，新疆乌鲁木齐县、和田县共 14 个县，因为和所在城市市县同城，因此县城部分数据含在所在城市报表中。福建省金门县暂无数据资料。

五、本年鉴中除人均住宅建筑面积、人均日生活用水外，所有人均指标、普及率指标均以户籍人口与暂住人口合计为分母计算。

六、本年鉴中“—”表示本数据不足本表最小单位数。

七、本年鉴中部分数据合计数或相对数由于单位取舍不同而产生的计算误差，均没有进行机械调整。

PREFACE

1. There were a total of 655 cities, 1635 counties (including autonomous counties, banners, autonomous banners, forest districts, and special districts), 19234 towns, 15067 townships, and 620 thousand villagers committees in all the 31 provinces, autonomous regions and municipalities (excluding Taiwan Province) across China by 2008.

2. The yearbook is composed of the following 3 parts: Cities, County Seats, and Small Villages and Towns. The census in the part of Cities is based on data collected from the 655 cities, while in the part of County Seats, data is from 1616 counties, 10 special regions and 130 stations of Xinjiang Production and Construction Corps, and in the Villages and Small Towns part, statistics is based on data from 16960 towns, 14115 townships, 696 farms, and 2667 thousand natural villages.

3. Coverage of the statistics

Urban Areas: (1) areas under the jurisdiction of neighborhood administration; (2) other towns (townships) connected to urban public facilities, residential facilities and municipal utilities; (3) special areas like independent industrial and mining districts, development zones, research institutes, and universities and colleges with permanent residents of 3000 and above.

County Seat Areas: (1) towns and townships where county governments are situated and areas under the jurisdiction of neighborhood administration; (2) other towns (townships) connected to county seat public facilities, residential facilities and municipal utilities; (3) special areas like independent industrial and mining districts, development zones, research institutes, and universities and colleges with permanent residents of 3000 and above.

Villages and Small Towns Areas: towns, townships and farms of which public facilities and residential facilities are not connected to those of cities (county seats).

4. Data from the county seats and towns of Yanqing and Miyun County in Beijing are included in the census for Beijing, and data from the county seat of Chongming County in Shanghai are included in the census for Shanghai, while data for towns and villages in these three counties are listed separately, therefore, due to the overlapping coverage, the sum of these two parts of figures cannot be produced by simple addition. Data from the county seats of Handan, Xingtai, Xuanhua, and Cangxian County in Hebei Province, Zezhou County in Shanxi Province, Fushun, Panshan, Tieling, and Chaoyang County in Liaoning Province, Jiujiang County in Jiangxi Province, Xuchang and Anyang County in Henan Province, and Urumqi and Hetian County in Xinjiang Autonomous Region are included in the census for the respective cities administering the above 14 counties due to the identity of the location between the county seats and the cities. No data are available for Jinmen County in Fujian Province. No data are available for Longchuan County in Guangdong Province except for report forms of water supply.

5. All the per capita and coverage rate data in this Yearbook, except the per capita residential floor area and per capita daily consumption of domestic water, are calculated using the sum of resident and non-resident population as a denominator.

6. In this yearbook, “—” indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table.

7. The calculation errors of the total or relative value of some data in this Yearbook arising from the use of different measurement units have not been mechanically aligned.

目 录

年鉴总说明	(13)
一、城市部分	(1)
城市建设统计概述	(2)
1-1-1 全国历年城市市政公用设施水平	(5)
1-1-2 全国历年城市数量及人口、面积变化情况	(6)
1-1-3 全国历年城市维护建设资金收入	(7)
1-1-4 全国历年城市维护建设资金支出	(8)
1-1-5 全国历年城市市政公用设施建设固定资产投资完成情况	(10)
1-1-6 全国历年城市市政公用设施建设固定资产投资资金来源	(11)
1-1-7 全国历年城市供水情况	(12)
1-1-8 全国历年城市节约用水情况	(13)
1-1-9 全国历年城市燃气情况	(14)
1-1-10 全国历年城市集中供热情况	(15)
1-1-11 全国历年城市公共交通情况	(16)
1-1-12 全国历年城市道路和桥梁情况	(17)
1-1-13 全国历年城市排水和污水处理情况	(18)
1-1-14 全国历年城市园林绿化情况	(19)
1-1-15 全国历年城市市容环境卫生情况	(21)
1-2-1 城市市政公用设施水平 (2008 年)	(22)
1-2-2 城市人口和建设用地 (2008 年)	(24)
1-2-3 城市维护建设资金 (财政性资金) 收入 (2008 年)	(26)
1-2-4 城市维护建设资金 (财政性资金) 支出 (2008 年)	(28)
1-2-5 城市市政公用设施建设固定资产投资完成情况 (2008 年)	(30)
1-2-6 城市市政公用设施建设固定资产投资资金来源 (2008 年)	(32)
1-2-7 城市市政公用设施建设施工规模 and 新增生产能力 (或效益) (2008 年)	(34)
1-2-8 城市供水 (2008 年)	(36)
1-2-9 城市供水 (公共供水) (2008 年)	(38)
1-2-10 城市供水 (自建设施供水) (2008 年)	(40)
1-2-11 城市节约用水 (2008 年)	(42)
1-2-12 城市人工煤气 (2008 年)	(44)
1-2-13 城市天然气 (2008 年)	(46)
1-2-14 城市液化石油气 (2008 年)	(48)
1-2-15 城市集中供热 (2008 年)	(50)
1-2-16 城市公共汽车、无轨电车 (2008 年)	(52)
1-2-17 城市轨道交通 (2008 年)	(53)

1-2-18	城市出租汽车、客运轮渡 (2008 年)	(54)
1-2-19	城市道路和桥梁 (2008 年)	(55)
1-2-20	城市排水和污水处理 (2008 年)	(56)
1-2-21	城市园林绿化 (2008 年)	(59)
1-2-22	国家级风景名胜区 (2008 年)	(60)
1-2-23	城市市容环境卫生 (2008 年)	(70)
二、县城部分		(73)
县城建设统计概述		(74)
2-1-1	全国历年县城市政公用设施水平	(77)
2-1-2	全国历年县城数量及人口、面积变化情况	(78)
2-1-3	全国历年县城维护建设资金收入	(79)
2-1-4	全国历年县城维护建设资金支出	(80)
2-1-5	全国历年县城市政公用设施建设固定资产投资完成情况	(82)
2-1-6	全国历年县城市政公用设施建设固定资产投资资金来源	(83)
2-1-7	全国历年县城供水情况	(84)
2-1-8	全国历年县城节约用水情况	(85)
2-1-9	全国历年县城燃气情况	(86)
2-1-10	全国历年县城集中供热情况	(87)
2-1-11	全国历年县城公共交通情况	(88)
2-1-12	全国历年县城道路和桥梁情况	(89)
2-1-13	全国历年县城排水和污水处理情况	(90)
2-1-14	全国历年县城园林绿化情况	(91)
2-1-15	全国历年县城市容环境卫生情况	(93)
2-2-1	县城市政公用设施水平 (2008 年)	(94)
2-2-2	县城人口和建设用地 (2008 年)	(96)
2-2-3	县城维护建设资金 (财政性资金) 收入 (2008 年)	(98)
2-2-4	县城维护建设资金 (财政性资金) 支出 (2008 年)	(100)
2-2-5	县城市政公用设施建设固定资产投资完成情况 (2008 年)	(102)
2-2-6	县城市政公用设施建设固定资产投资资金来源 (2008 年)	(104)
2-2-7	县城市政公用设施建设施工规模 and 新增生产能力 (或效益) (2008 年)	(106)
2-2-8	县城供水 (2008 年)	(108)
2-2-9	县城供水 (公共供水) (2008 年)	(110)
2-2-10	县城供水 (自建设施供水) (2008 年)	(112)
2-2-11	县城节约用水 (2008 年)	(114)
2-2-12	县城人工煤气 (2008 年)	(116)
2-2-13	县城天然气 (2008 年)	(118)
2-2-14	县城液化石油气 (2008 年)	(120)
2-2-15	县城集中供热 (2008 年)	(122)
2-2-16	县城公共汽车、无轨电车 (2008 年)	(124)
2-2-17	县城出租汽车、客运轮渡 (2008 年)	(125)
2-2-18	县城道路和桥梁 (2008 年)	(126)

2-2-19	县城排水和污水处理（2008 年）	（128）
2-2-20	县城园林绿化（2008 年）	（131）
2-2-21	县城市容环境卫生（2008 年）	（132）
三、村镇部分		（135）
村镇建设统计概述		（136）
3-1-1	全国历年建制镇及住宅基本情况	（139）
3-1-2	全国历年建制镇市政公用设施情况	（140）
3-1-3	全国历年乡及乡住宅基本情况	（141）
3-1-4	全国历年乡市政公用设施情况	（142）
3-1-5	全国历年村庄基本情况	（143）
3-2-1	建制镇市政公用设施水平（2008 年）	（144）
3-2-2	建制镇基本情况（2008 年）	（146）
3-2-3	建制镇供水（2008 年）	（148）
3-2-4	建制镇燃气、供热、道路桥梁及防洪（2008 年）	（150）
3-2-5	建制镇排水和污水处理（2008 年）	（151）
3-2-6	建制镇园林绿化及环境卫生（2008 年）	（153）
3-2-7	建制镇房屋（2008 年）	（154）
3-2-8	建制镇建设投入（2008 年）	（156）
3-2-9	乡市政公用设施水平（2008 年）	（159）
3-2-10	乡基本情况（2008 年）	（160）
3-2-11	乡供水（2008 年）	（162）
3-2-12	乡燃气、供热、道路桥梁及防洪（2008 年）	（164）
3-2-13	乡排水和污水处理（2008 年）	（165）
3-2-14	乡园林绿化及环境卫生（2008 年）	（167）
3-2-15	乡房屋（2008 年）	（168）
3-2-16	乡建设投入（2008 年）	（170）
3-2-17	农场市政公用设施水平（2008 年）	（173）
3-2-18	农场基本情况（2008 年）	（174）
3-2-19	农场供水（2008 年）	（176）
3-2-20	农场燃气、供热、道路桥梁及防洪（2008 年）	（178）
3-2-21	农场排水和污水处理（2008 年）	（179）
3-2-22	农场园林绿化及环境卫生（2008 年）	（181）
3-2-23	农场房屋（2008 年）	（182）
3-2-24	农场建设投入（2008 年）	（184）
3-2-25	村庄人口及面积（2008 年）	（186）
3-2-26	村庄规划及整治（2008 年）	（188）
3-2-27	村庄公共设施（一）（2008 年）	（190）
3-2-28	村庄公共设施（二）（2008 年）	（192）
3-2-29	村庄房屋（2008 年）	（194）
3-2-30	村庄建设投入（2008 年）	（196）
主要指标解释		（198）

CONTENTS

PREFACE	(14)
Statistics for Cities	(1)
Overview	(3)
1-1-1 Level of National Urban Service Facilities in Past Years.....	(5)
1-1-2 National Changes in Number of Cities, Urban Population and Urban Area in Past Years.....	(6)
1-1-3 National Revenue of Urban Maintenance and Construction Fund in Past Years	(7)
1-1-4 National Expenditure of Urban Maintenance and Construction Fund in Past Years.....	(9)
1-1-5 National Fixed Assets Investment in Urban Service Facilities in Past Years	(10)
1-1-6 National Fixed Assets Investment Capital Source in Urban Service Facilities in Past Years.....	(11)
1-1-7 National Urban Water Supply in Past Years	(12)
1-1-8 National Urban Water Conservation in Past Years	(13)
1-1-9 National Urban Gas in Past Years	(14)
1-1-10 National Urban Centralized Heating in Past Years.....	(15)
1-1-11 National Urban Public Transit in Past Years	(16)
1-1-12 National Urban Roads and Bridges in Past Years	(17)
1-1-13 National Urban Drainage and Wastewater Treatment in Past Years.....	(18)
1-1-14 National Urban Landscaping in Past Years	(19)
1-1-15 National Urban Environmental Sanitation in Past Years.....	(21)
1-2-1 Level of National Urban Service Facilities (2008)	(23)
1-2-2 Urban Population and Construction Land (2008)	(25)
1-2-3 Revenue of Urban Maintenance and Construction Fund (Fiscal Budget) (2008)	(27)
1-2-4 Expenditure of Urban Maintenance and Construction Fund (Fiscal Budget) (2008)	(29)
1-2-5 Fixed Assets Investment in Urban Service Facilities (2008)	(31)
1-2-6 Fixed Assets Investment Capital Resource in Urban Service Facilities (2008)	(33)
1-2-7 Urban Service Facilities Construction Scale and Newly Added Production Capacity (or Benefits) (2008)	(35)
1-2-8 Urban Water Supply (2008)	(37)
1-2-9 Urban Water Supply (Public Water Suppliers) (2008)	(39)
1-2-10 Urban Water Supply (Suppliers with Self-Built Facilities) (2008)	(41)
1-2-11 Urban Water Conservation (2008)	(43)
1-2-12 Urban Man-Made Coal Gas (2008)	(45)
1-2-13 Urban Natural Gas (2008)	(47)
1-2-14 Urban LPG Supply (2008)	(49)
1-2-15 Urban Central Heating (2008)	(51)
1-2-16 Urban Buses and Trolley Buses (2008)	(52)
1-2-17 Urban Rail Transit System (2008)	(53)

1-2-18	Urban Taxis and Ferry (2008)	(54)
1-2-19	Urban Roads and Bridges (2008)	(55)
1-2-20	Urban Drainage and Wastewater Treatment (2008)	(57)
1-2-21	Urban Landscaping (2008)	(59)
1-2-22	State-Level Scenic Spots and Historic Sites Across the Country (2008)	(61)
1-2-23	Urban Environmental Sanitation (2008)	(71)

Statistics for County Seats (73)

Overview	(75)
2-1-1 Level of National County Seat Service Facilities in Past Years	(77)
2-1-2 National Changes in Number of County Seats, Population and Area in Past Years	(78)
2-1-3 National Revenue of County Seat Maintenance and Construction Fund in Past Years	(79)
2-1-4 National Expenditure of County Seat Maintenance and Construction Fund in Past Years	(81)
2-1-5 National Fixed Assets Investment of County Seat Service Facilities in Past Years	(82)
2-1-6 National Fixed Assets Investment Capital Source of County Seat Service Facilities in Past Years	(83)
2-1-7 National County Seat Water Supply in Past Years	(84)
2-1-8 National County Seat Water Conservation in Past Years	(85)
2-1-9 National County Seat Gas in Past Years	(86)
2-1-10 National County Seat Centralized Heating in Past Years	(87)
2-1-11 National County Seat Public Transit in Past Years	(88)
2-1-12 National County Seat Roads and Bridges in Past Years	(89)
2-1-13 National County Seat Drainage and Wastewater Treatment in Past Years	(90)
2-1-14 National County Seat Landscaping in Past Years	(91)
2-1-15 National County Seat Environmental Sanitation in Past Years	(93)
2-2-1 Level of National County Seat Service Facilities (2008)	(95)
2-2-2 County Seat Population and Construction Land (2008)	(97)
2-2-3 Revenue of County Seat Maintenance and Construction Fund (Fiscal Budget) (2008)	(99)
2-2-4 Expenditure of County Seat Maintenance and Construction Fund (Fiscal Budget) (2008)	(101)
2-2-5 Fixed Assets Investment of County Seat Service Facilities (2008)	(103)
2-2-6 Fixed Assets Investment Capital Resource of County Seat Service Facilities (2008)	(105)
2-2-7 County Seat Service Facilities Construction Scale and Newly Added Production Capacity (or Benefits) (2008)	(107)
2-2-8 County Seat Water Supply (2008)	(109)
2-2-9 County Seat Water Supply (Public Water Suppliers) (2008)	(111)
2-2-10 County Seat Water Supply (Suppliers with Self-Built Facilities) (2008)	(113)
2-2-11 County Seat Water Conservation (2008)	(115)
2-2-12 County Seat Man-Made Coal Gas (2008)	(117)
2-2-13 County Seat Natural Gas (2008)	(119)
2-2-14 County Seat LPG Supply (2008)	(121)
2-2-15 County Seat Centralized Heating (2008)	(123)
2-2-16 County Seat Buses and Trolley Buses (2008)	(125)
2-2-17 County Seat Taxis and Ferry (2008)	(124)
2-2-18 County Seat Roads and Bridges (2008)	(127)

2-2-19	County Seat Drainage and Wastewater Treatment (2008)	(129)
2-2-20	County Seat Landscaping (2008)	(131)
2-2-21	County Seat Environmental Sanitation (2008)	(133)
Statistics for Villages and Small Towns.....		(135)
Overview.....		(137)
3-1-1	National Summary of Towns and Residential Building in Past Years.....	(139)
3-1-2	National Municipal Public Facilities of Towns in Past Years.....	(140)
3-1-3	National Summary of Townships and Residential Building in Past Years	(141)
3-1-4	National Municipal Public Facilities of Townships in Past Years	(142)
3-1-5	National Summary of Villages in Past Years.....	(143)
3-2-1	Level of Municipal Public Facilities of Build-up Area of Towns (2008)	(145)
3-2-2	Summary of Towns (2008)	(147)
3-2-3	Water Supply of Towns (2008)	(149)
3-2-4	Gas, Centralized Heating, Road, Bridges and Flood Control Dike of Towns (2008)	(150)
3-2-5	Drainage and Wastewater Treatment of Towns (2008)	(151)
3-2-6	Landscaping and Environmental Sanitation of Towns (2008)	(153)
3-2-7	Building Construction of Towns (2008)	(155)
3-2-8	Construction Input of Towns (2008)	(157)
3-2-9	Level of Municipal Public Facilities of Built-up Area of Townships (2008)	(159)
3-2-10	Summary of Townships (2008)	(161)
3-2-11	Water Supply of Townships (2008)	(163)
3-2-12	Gas, Centralized Heating, Road, Bridges and Flood Control Dike of Townships (2008)	(164)
3-2-13	Drainage and Wastewater Treatment of Townships (2008)	(165)
3-2-14	Landscaping and Environmental Sanitation of Townships (2008)	(167)
3-2-15	Building Construction of Townships (2008)	(169)
3-2-16	Construction Input of Township (2008)	(171)
3-2-17	Level of Municipal Public Facilities of Built-up Area of Farms (2008)	(173)
3-2-18	Summary of Farms (2008)	(175)
3-2-19	Water Supply of Farms (2008)	(177)
3-2-20	Gas, Centralized Heating, Road, Bridge and Flood Control Dike of Farms (2008)	(178)
3-2-21	Drainage and Wastewater Treatment of Farms (2008)	(179)
3-2-22	Landscaping and Environmental Sanitation of Farms (2008)	(181)
3-2-23	Building Construction of Farms (2008)	(183)
3-2-24	Construction Input of Farms (2008)	(185)
3-2-25	Population and Area of Villages (2008)	(187)
3-2-26	Planning and Rehabilitation of Villages (2008)	(189)
3-2-27	Public Facilities of Villages I (2008)	(191)
3-2-28	Public Facilities of Villages II (2008)	(193)
3-2-29	Building Construction of Villages (2008)	(195)
3-2-30	Construction Input of Villages (2008)	(197)
Explanatory Notes on Main Indicators		(207)